
ــو در ــر میگ ــل تکثی ــاز فص آغ
خوزسـتان/ توسـعه پـرورش مـاهی
سـیباس در چوئبـده و ارونـدکنار

سرعت میگیرد

مدیرکل شیلات خوزستان با بیان اینکه تکثیر میگو در خوزستان شروع
شده است، گفت: با افزایش تولید بچه میگو در سال جاری بخش عمده

پست لارو مورد نیاز از داخل استان تامین میشود.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)؛ به نقل
از ایسنا؛ مهرداد محمدی دوست در جریان بازدید از مجتمع و مراکز
تکثیر میگو در شهرستان آبادان اظهار کرد: با خرید ۶ هزار مولد
spf از پژوهشکده میگوی کشور هم اکنون سه مرکز تکثیر با استقرار
کارشناسان خارجی و قطع پایه چشمی میگوها دارای ناپلی بوده و عملا

تکثیر میگو در خوزستان شروع شده است.

وی تصریح کرد: هر ساله این عملیات از اردیبهشت ماه شروع میشد و
امیدواریم با نظارت کارشناسان شیلات و دامپزشکی شاهد تولید موفق
باشیم و با افزایش تولید بچه میگو در سال جاری بخش عمده پست لارو

مورد نیاز از داخل استان تامین شود.

محمدی دوست در خصوص نحوه حمایت شیلات در ارائه تسهیلات به طرحهای
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پرورش ماهی سی باس روستایی اظهار کرد: با تصویب تسهیلات مورد نیاز
ساخت مزارع، توسعه پرورش ماهی سی باس روستایی در چوئبده و
اروندکنار سرعت میگیرد و همچنین آموزش روستاییان نیز به صورت جدی

تداوم پیدا میکند.

محمدی دوست از تکمیل و بهرهبرداری کارخانه خوراک آبزیان این
شهرستان در نیمه نخست سال جاری خبر داد و افزود: احداث کارخانه
خوراک آبزیان یکی از نیازهای ضروری صنعت آبزیان در خوزستان است

که در رشد تولیدات تاثیر بسزایی خواهد داشت.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان

منبع: ایسنا

جلـوگیری از صـیدهای غیرمجـاز در
آبهای خوزستان

مدیرکل شیلات خوزستان گفت: محدودیتی به عنوان ممنوعیت صید در
آبهای این استان وجود ندارد اما اکنون از صید آبزیان با استفاده

از روشهای غیرمجاز در خوزستان جلوگیری میشود.
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به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی (اگروفودنیوز)، فتحالله
ابوعلی عصر روز شنبه در نشست بررسی مشکلات صیادان بندر ماهشهر،
اظهار کرد: صید با استفاده از ابزار ممنوعه در تمام طول سال
ممنوع بوده و تخلف است اما در استان خوزستان بیشتر از سایر

استانهای ساحلی، صید غیرمجاز وجود دارد.

وی با بیان اینکه صید لنگری یک روش صید ممنوع است، افزود: در
زمان گذشته صیادان تحت عنوان روش «آلات صیادی» در مناطق جزر و مد
مجوز صید داشتند که مشکل و مانعی نداشت اما برخی با استفاده از
روش لنگری تا جایی در محدوده آبهای ساحلی پیش رفتند و عبور و

مرور شناورها را مختل کردند.

ابوعلی، عمده تخلفات در حوزه صید و صیادی را از سوی صیادان فاقد
مجوز عنوان کرد و گفت: برای صیادانی که مجوز صید دارند و با روش
مجاز به ماهیگیری اقدام میکنند، هیچ محدودیت و ممنوعیتی وجود
ندارد اما با متخلفانی که بدون مجوز و با آلات غیرمجاز اقدام به

صید میکنند حتماً برخورد میشود.

سرویس خبری: استان ها

راهکارهای توسعه پرورش ماهی در
کشور/ ارز را به جای واردکننده

به تولیدکننده نهایی بدهید
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موانع تولید ماهی در کشور و راهکارهای توسعه این بخش در برنامه
گفت و گوی ویژه خبری شب گذشته بررسی شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی (اگروفودنیوز)، موانع
تولید ماهی در کشور دیشب ۳۱ فروردین ماه در برنامه گفت و گوی
ویژه خبری با حضور صالحی فارسانی عضو اتحادیه ماهیان سردآبی و
عبدالحی معاون توسعه آبزی پروری شیلات مورد بحث و بررسی قرار

گرفت.

صالحی فارسانی عضو اتحادیه ماهیان سردابی با اشاره به اینکه
اختصاص ارز دولتی به جای مردم به واردکنندگان تخم ماهی اشتباه
بود گفت: بلافاصله بعد از تخصیص ارز دولتی قیمت اظهار شده واردات

دو برابر شد.

وی با اشاره به اینکه در یک مقطعی قرار بر این شد تا واردات چشم
ژنتیکی انجام شود اظهار کرد: متاسفانه، چون این کار سودآور بود
به جای این که در آن فاصله حرکت کنیم شرکتهای وارد کننده مختلفی

به این حوزه وارد شدند.

عضو اتحادیه ماهیان سردابی با اشاره به اینکه تخمی که وارد کشور
میشود باید عاری از بیماری باشد افزود: مزارع تکثیر ما با ویروس
آلوده شده اند یعنی مزارعی که زمانی نیاز داخل کشور را تامین
میکرد اکثر آنها متاسفانه آلوده شدند، وقتی مراکز تکثیر آلوده

ً حلقه تولید را از دست دادیم. شد، عملا

وی ادامه داد: کشوری که بزرگترین تولید کننده ماهی قزل آلا بود
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اکنون تبدیل به بزرگترین واردکننده تخم چشم زده شده است.

صالحی فارسانی خاطرنشان کرد: هیچ ویروسی از ماهی قزلآلا به انسان
وارد نمیشود، سال ۹۴ اوج واردات بود و پس از آن آلودگیها به هر
صورتی کنار گذاشته شد، اما خسارت بسیار بزرگی به این صنعت وارد
شد، برخی از دوستان شیلات کمک کردند و برخی هم سنگ اندازی کردند.

ً بیش از ۸۰ عضو اتحادیه ماهیان سردابی با اشاره به اینکه عملا
درصد واردات ما مخصوص یک شرکت فرانسوی است که آن شرکت عمده سهام
شرکت اسپانیایی را دارد گفت: جوامع روستایی و محروم در این صنعت
کار میکنند، متاسفانه این صنعت قربانی منفعتطلبی عدهای خاص شده

که با پشتیبانی بخشی از مدیران شیلات این امر صورت گرفته است.

صالحی فارسانی با اشاره به اینکه ما کمک شیلات را نمی خواهیم، فقط
ضرر نزنند خاطرنشان کرد: ارز را به جای تولید کننده خارجی به

تولید کننده نهایی بدهید.

وی گفت: باید ببینیم شیلات در قبال تولید کننده داخلی چه کاری
انجام داده است، اگر ارز را به آنها دادند و به تکثیر کننده ضربه
زدند در قبال آن چه کاری انجام دادند. شیلات چه سیاستگذاری دارد؟
ما دغدغه خودکفایی داریم و دوست داریم که مملکت ما در بحث

کشاورزی خودکفایی داشته باشد.

عضو اتحادیه ماهیان سردابی با اشاره به اینکه ارز باید به تولید
کننده نهایی اختصاص پیدا کند افزود: ارز باید به پروار کار برسد،
ارزی که گم شد اگر به پرورش دهنده نهایی می دادند به هر تن نزدیک

به ۲ میلیون تومان یارانه تعلق میگرفت.

صالحی فارسانی با اشاره به اینکه ۳۲۰ میلیون تخم چشم زده با ارز
دولتی وارد این کشور شد و عرضه و تقاضا را به هم ریختند گفت: این
خیانت به صنعت است ،همیشه با واردات، خطر بروز بیماریهای جدید

وجود دارد .

وی با اشاره به اینکه اگر وزارتخانه این ارز را به پروارکار و
تکثیرکار اختصاص میداد امروز میتوانستیم ادعا کنیم که همه مزارع
تکثیر با هم می توانند رقابت کنند، گفت: نباید از سازمان تحقیقات
شیلات غافل شویم، سازمان تحقیقات شیلات طرح اس پی اف را معرفی کرد.

عضو اتحادیه ماهیان سردابی تصریح کرد: تخصیص ارز به واردات تخم



ماهی خیانت بود، ارزبازی به تولید ماهی ضرر زد، اگر تخم ماهی
وارداتی را دور می انداختند باز سود می کردند.

وزارت کشـاورزی ارز بـرای واردات مـاهی
داده است نه شیلات

عبدالحی معاون توسعه آبزی پروری شیلات در ادامه برنامه با اشاره
بـه اینکـه سازمـان شیلات ارز بـه وارد کننـده نـداده بلکـه وزارت
کشاورزی داده است افزود: تا سال ۸۴ واردات در زمینه تخم چشم زده

نداشتیم.

وی خاطرنشان کرد: ارزش صنعت قزل آلا ۷۶ هزار میلیارد ریال است و
سرمایه گذاری انجام شده بیش از ۱۰۰ هزار میلیارد است یعنی بیش از
۳۰۰ میلیون دلار فقط ارزش جاری قزلآلای کشور است و ۲۲ هزار نفر

شاغل دارد.

معاون توسعه آبزی پروری شیلات گفت: صنعت قزل آلا گسترش پیدا کرده و
این افتخاری است ، قبل از انقلاب اسلامی آبزیپروری نداشتیم، الان در
تمام نقاط کشور آبزیپروری داریم و شغل و درآمد ایجاد شده است ،
صنعت قزل آلا را می توان با سایر بخشهای اقتصادی کشور مقایسه کرد.

عبدالحی افزود: واردات ابتدا بر اساس درخواست پرورشدهندگان انجام
میشود ،واردات تخم قزل آلا مانند کالاهای دیگر نیست که در انبار
بگذارید و نگه دارند و هر وقت خواستند آن را بفروشند، اگر متقاضی

وجود نداشته باشد نمی توان آن را وارد کرد.

وی ادامه داد: مجموعه ای از سازمان دامپزشکی و شیلات تصمیمگیری
میکنند که متولی بهداشت و بیماری ها، سازمان دامپزشکی است و
سیاست گذاری و برنامهریزی بر عهده سازمان شیلات است. بخش خصوصی
خودشان متقاضی واردات هستند ،درست است که واردات ایراداتی دارد

ولی این صنعت را گسترش داده است.

کامبیز رخشانی مهر مدیرکل دفتر بهداشت و مدیریت بیماریهای آبزیان
سازمان دامپزشکی در ادامه برنامه با اشاره به اینکه ما برنامههای
مراقبتی و نظارتی داریم گفت: بخشی از نظارت را به واسطه دامپزشکی

کشورهای صادرکننده متقبل میشویم.

وی ادامه داد: وقتی کالایی وارد کشور میشود در مرزهای ورودی نظارت



صـورت مـیگیرد و نمـونه بـرداری و دوره قرنطینـه طـی مـی شـود و
آزمایشهای لازم به عمل می آید ، در خصوص تولید داخل نظارت از

ابتدای امر توسط سازمان دامپزشکی صورت میگیرد.

مدیرکل دفتر بهداشت و مدیریت بیماریهای آبزیان سازمان دامپزشکی
افـزود: ردپـای ورود عوامـل بیمـاری زای ویروسـی بـه سالهـای دور
برمیگردد ، بررسی های اپیدمیولوژیکی که صورت گرفته این ظن را
ایجاد میکند که احتمال دارد از طریق واردات یکی از عوامل بیماری
زا به کشور وارد شود، زمانی با قطعیت می توانیم صحبت کنیم که

بتوانیم آن را اثبات کنیم.

وی بیان کرد: سازمان دامپزشکی کشور در طول این سالها توانست
امکانات تشخیصی و مراحل تشخیصی خود را قوی تر کند و به فراخور
نیاز امکانات گسترده تر شد ،در ده سال گذشته فقط یک مرکز ملی
تشخیص داشتیم ولی امروز ۷ آزمایشگاه منطقهای معین در سراسر کشور

ایجاد شده که زیر نظر مرکز ملی تشخیص هستند.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان

صید ماهی شوریده در صیدگاههای
خوزستان و بوشهر آزاد شد
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مدیرکل شیلات خوزستان گفت: طبق تصمیم پژوهشکده آبزیپروری جنوب
کشور، صید ماهی شوریده در صیدگاههای دو استان خوزستان و بوشهر تا

اطلاع ثانوی آزاد اعلام میشود.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی (اگروفودنیوز)، به نقل
از مهر؛ فتح الله ابوعلی، با اشاره به اینکه از ۲۹ اسفندماه سال
گذشته صید ماهی شوریده ممنوع شده بود، اظهار کرد: این امر به
دلیل فصل تخمگذاری اینگونه آبزی و جلوگیری از صدمات جبرانناپذیر

به ذخایر آبزیان و تداوم اشتغال صیادان انجام شده بود.

وی، از آزاد شدن مجدد صید ماهی شوریده خبر داد و افزود: طبق
تصمیم پژوهشکده آبزیپروری جنوب کشور و مصوبه کمیته مدیریت صید
استان خوزستان، صید ماهی شوریده در صیدگاههای دو استان خوزستان و
بوشهر از تاریخ ۳۰ فروردینماه امسال تا اطلاع ثانوی آزاد اعلام

میشود.

مدیرکل شیلات خوزستان تأکید کرد: بر این اساس صید، حملونقل و خرید
و فروش اینگونه در صیدگاهها و بنادر صیادی استانهای مذکور از

تاریخ قید شده نیز آزاد میشود.

سرویس خبری: استان ها

منبع: مهر
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اســتاندار خواســتار حمــایت از
سرمایهگذاری شیلاتی مازندران شد

استاندار مازندران رونق کسب و کار در حوزه شیلات استانی را علاوه
بر اشتغالزایی باعث رونق صادرات دانست و بر ضرورت حمایت از این

بخش از جمله فراهم آوردن زیرساختهای کامل صادراتی شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی، به نقل از ایرنا ،
احمد حسین زادگان روز سه شنبه در کارگروه اقتصادی ، سرمایه گذاری
و اشتغال استان که با حضور معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی
در ساری برگزار شد، افزود : توانمندی مازندران در تولید محصولات
شیلاتی و آبزیان بی مانند است و هم اکنون نیز پایانه صادراتی
محصولات شیلاتی و ماهیان خاویاری در استان در دست ساخت قرار دارد.

وی خواستار حمایت از سرمایه گذاری صورت گرفته در پایانه محصولات
شیلاتی و ماهیان خاویاری استان و تکمیل سریع تر آن شد و گفت
: حمایت از این زیرساخت می تواند باعث توسعه صادرات محصولات شیلاتی
و ماهیان خاویاری استان شود که نتیجه آن اشتغالزایی همراه با

ارزش افزوده بیشتر خواهد بود.

نماینده عالی دولت در مازندران تاکید کرد : حمایت از شرکت های
تعاونی ماهیان خاویاری و محصولات شیلاتی در حوزه صادراتی مازندران
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می تواند ارزی آوری خوبی برای کشور در قالب توسعه صادرات غیر
نفتی داشته باشد.

حسین زادگان همچنین از نقش اندک بخش تعاون در اقتصاد کشور و
استان ابراز نارضایتی کرد و گفت : توسعه و کارآمدی شرکت های

تعاونی در سطح ملی نیازمند اعتماد سازی عمومی است .

وی افزود : با وجود این که برنامه اصلی کشور پس از پیروزی انقلاب
اسلامی توسعه تعاونی ها در حوزه اقتصادی بود ، این برنامه ریزی تا

حد زیادی موفق عمل نکرده است.

استاندار مازندران سلب اعتماد عمومی از تعاونی ها و موانع فرهنگی
را مهم ترین مشکل توسعه تعاونی ها برشمرد و اظهار داشت : بدون
توجه به اعتمادسازی عمومی نمی توان امید چندانی به کارآمدی شرکت

های تعاونی داشت.

نماینده عالی دولت در مازندران با اظهار این که در این استان
برخی از شرکت های تعاونی در حوزه اقتصادی فعالیت های چشمگیری
دارند ، خواستار حمایت جدی وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی از

این شرکت ها شد.

وی حمایت از شرکت های  تعاونی توسعه عمران استانی را از دیگر
مطالبات این خطه شمال کشور دانست و اظهارداشت : در حال حاضر پنج
شرکت تعاونی توسعه و عمران در این استان فعالیت دارند که از
ظرفیت های خوبی در حوزه عمرانی برخوردارند و باید این شرکت ها
نیز مورد حمایت مالی و اعتباری برای توسعه فعالیتشان قرار

بگیرند.

استاندارمازندران با اشاره به  برنامه استانی حذف شکار غیر مجاز
پرندگان وحشی مهاجر در این خطه شمال کشور ، گفت : طرح پرنده نگری
برای ایجاد اشتغال و حذف شکار غیر مجاز در دستور کار قرار گرفت
که تاکنون سه سرمایه گذار بخش خصوصی برای اجرای این طرح استقبال

کردند.

حسین زادگان خواهان حمایت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از
شرکت های تعاونی در حوزه پرنده نگری برای پایان شکار غیر مجاز

شد.

سرویس خبری: استان ها
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منبع: ایرنا

اختصاص ۴۹۰ میلیارد ریال برای
ساخت بنادر جدید ماهیگیری

۴۹۰ میلیارد ریال اعتبار برای ساخت بنادر صیادی در سال ۹۹ تخصیص
یافته که از این میزان تاکنون ۲۷۰ میلیارد ریال هزینه شده است

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی، به نقل از وزارت جهاد
کشاورزی، پرویز محبی،  معاون صید و بنادر ماهیگیری سازمان شیلات
ایران ضمن بیان این مطلب افزود: برای احداث بنادر ماهیگیری در
جنوب کشور در سال جاری مبلغ ۹۴۰ میلیارد ریال اعتبار مصوب داشتیم

که ۴۹۰ میلیارد ریال آن تخصیص یافت.

این مسئول تعداد بنادر ماهیگیری در طول نوار ساحلی جنوب کشور را
۷۰ مورد عنوان کرد و اظهار داشت: از این تعداد، ۱۵ بندر صیادی در

حال ساخت است.

وی گفت: به دلیل عدم پرداخت به موقع اعتبارات، گاهی روند ساخت
این بنادر با کندی روبرو می شود.
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محبی ادامه داد: پیشرفت فیزیکی این بنادر متفاوت و بین ۳۰ تا ۷۰
درصد است.

 وی خاطر نشان کرد: حدود ۵۸۰۰ کیلومتر وسعت نوار ساحلی جنوبی
کشور با احتساب کرانه های جزایر است که این ۷۰ بندر ماهیگیری در

آن قرار دارند.

محبی اظهار داشت: در ۱۲۰ نقطه از این نوار ساحلی، مراکز تخلیه
صید وجود دارد.

وی در همین حال از واگذاری مدیریت برخی از بنادر ماهیگیری در
جنوب کشور به تعاونی های صیادی خبر داد و گفت: تاکنون از ۷۰ بندر
فوق، مدیریت ۴۲ مورد از سوی سازمان شیلات ایران به این تعاونی ها

واگذار شده است.

محبی، هدف از واگذاری مدیریت بنادر ماهیگیری به تعاونی های صیادی
را مشارکت آنها در برخی کارها همچون تامین نیروی مورد نیاز و

انجام زیرساخت ها توسط خود صیادان برشمرد.

وی همچنین از تحویل ۳۸ مورد موج شکن مردمی در طول نوار ساحلی
جنوب کشور به سازمان شیلات ایران خبر داد و بیان داشت: بر اساس
مصوبه هیات دولت در سال جاری، قرار شده سازمان بنادر این موج شکن

ها را در استان های مختلف به سازمان شیلات ایران تحویل دهد.

معاون صید و بنادر ماهیگیری سازمان شیلات ایران افزود: با انجام
این کار ظرفیت مضاعفی برای تخلیه صید صیادان جنوب کشور فراهم می

شود.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان

تولیـد قـزل آلا بـه ۱۳۰ هـزار تـن
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میرسد

مدیر عامل اتحادیه تعاونی ماهیان سردآبی گفت: امسال پیش بینی
میشود که تولید قزل آلا به ۱۲۵ تا ۱۳۰ هزار تن برسد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی، به نقل از باشگاه
خبرنگاران جوان؛ آرش نبی زاده مدیر عامل اتحادیه تعاونی ماهیان
سردآبی از کاهش ۵ تا ۱۰ درصدی تولید قزل آلا خبر داد و گفت: با
توجه به افزایش قیمت نهادهها ناشی از استفاده از ارز آزاد، پرورش

دهندگان مقداری تولید خود را کاهش دادند.

او افزود: امسال برخی تولیدکنندگان به سبب افزایش قیمت نهاده،
ماهی ریزی نکردند یا با حداقل ظرفیت به امر تولید ادامه دادند.

نبی زاده ادامه داد: با توجه به افزایش قیمت بچه ماهی، تولید قزل
آلا با کاهش ۱۰ درصدی به ۱۲۵ تا ۱۳۰ هزار تن رسید.
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مدیر عامل اتحادیه تعاونیهای ماهیان سردآبی قیمت هر کیلو قزل آلا
در عمده فروشی را ۴۴ تا ۴۵ هزار تومان و سالمون را ۵۴ تا ۵۵ هزار

تومان اعلامکرد.

او درباره آینده قیمت قزل آلا در بازار گفت: با توجه به افت
تولید، قیمت قزل آلا افزایش مییابد، اما میزان آن به قدرت خرید

خانوار بستگی دارد.

نبی زاده افزود: با ازدیاد تقاضا در ایامپایانی سال پیش بینی
میشود که قیمت هر کیلو قزل آلا ۴ تا ۵ هزار تومان افزایش یابد، در

غیر این صورت شیب افزایش قیمت کند خواهد بود.

به گفته او، سازمان شیلات در تلاش است تا برای پرورش دهندگان نهاده
را آماده و قیمت خوراک را کاهش دهد تا مردم از ماهی به عنوان

غذای سالم استفاده کنند.

مدیر عامل اتحادیه تعاونی ماهیان سردآبی در پایان درباره آخرین
وضعیت صادرات قزل آلا تصریح کرد: امسال صادرات قزل آلا رشد خوبی
داشته است و با افزایش قیمت ماهی در بازار داخل، تنها پرورش

دهندگان که قرارداد دارند، مجبور به تهیه و خرید هستند.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان
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رییس فراکسیون محیط زیست مجلس:
فراکســیون محیــط زیســت بــرای
اقتصـاد “تـرال دارهـای بـومی”

چاره اندیشی میکند

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی ضمن تشریح بازدید خود
از روند اجرایی شدن ممنوعیت دو ساله صید ترال در آبهای ایران
گفت: قرار بر این شد که برای ترال دارهای بومی که با زحمت و

مشارکت خانوادگی شناور ترال تهیه کردهاند، چاره اندیشی کنیم.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی، به نقل از ایسنا؛ سمیه
رفیعی، در مورد سفر خود و اعضای فراکسیون محیط زیست به بندرعباس
و استان هرمزگان برای پیگیری روند ممنوعیت صید ترال گفت: به
عنوان رئیس فراکسیون محیط زیست بابت نظارت بر اجرایی شدن وظایف
سازمان شیلات  مبنی بر طرح پایش دریا ( لغو دو سال هر گونه فعالیت
صید ترال در آبهای ایران) وارد استان هرمزگان شدم. به گفته
مسوولان سازمان شیلات ایران تمام فعالیتهای صید ترال متوقف شده و

همه شناورهای صید ترال به آبهای بین المللی بازگشتهاند.
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رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی با بیان این که تا دو
سال دیگر هیچ مجوزی برای صید ترال در آبهای ایران صادر نمیشود،
گفت: تعدادی از شناورهای ترال متعلق به کشورهای خارجی بودند که
بیشترشان به کشورهای خود بازگشته و ما در قبال آنها هیچ تعهدی
نداریم. جلسهای در استانداری برای عملیاتی شدن این تفاهمنامه
داشتیم و همه دستگاههای نظارتی مثل سازمان بازرسی، دادگستری،
نیروی دریایی ارتش و سپاه و مرزبانی گزارشاتی در مورد فعالیت صید

ترال و نوع روش آن ارائه کردند.

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی از آسیب شناسی دستگاههای
نظارتی از صید ترال خبر داد و گفت: همه مسوولان این دستگاهها
معتقد بودند که تخصصی در زمینه آسیب شناسی این ماجرا ندارند، اما
آسیبهای آن را از نزدیک احساس میکنند مثلا یک مسئول استانی میگفت
که صیادی را میشناسد که دو سال است با لنج سفر دریایی میکند تا
درآمد کسب کند اما در دو ماه گذشته چندین بار به دریا رفته و دست
خالی برگشته است. این در حالی است که هر سفر دریایی با لنج قریب

به ۱۰ میلیون تومان هزینه دارد.

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی درمورد چاره اندیشی
سازمانهای نظارتی در مورد ترال دارهای بومی که با ممنوعیت صید
ترال، اقتصادشان به خطر افتاده گفت: عدهای ترال دار وجود دارند
که در گذشته لنج داشتند این افراد لنجهای خود را فروختند و با
زحمت و مشارکت خانوادگی  شناور ترال خریدند. ما نمیخواهیم این
ترال دارها بیکار شوند. به همین علت برای چاره اندیشی این موضوع

این هفته با وزیر مربوطه جلسهای خواهیم داشت.

رفیعی از پیشنهادهای سازمان شیلات و استانداری هرمزگان برای تامین
اقتصاد ترال دارهای بومی خبر داد و گفت: بعضی از این راهکارها
قابل اعتنا نیستند اما بعضی از آنها قابل بحث و بررسی هستند. یکی
از مهمترین این راه حلها این است که ترال دارهای بومی که تعداد
زیادی هم ندارند برای صید به آبهای آزاد بروند و ما در عوض
یارانه سوخت در اختیار آنها قرار دهیم. ایران کمترین  استفاده را
از آبهای آزاد هند انجام داده است. سهمیه ما در این آبها خالی

است.

رئیس فراکسیون محیط زیست در پایان گفت: ما میخواهیم اتفاقی بیفتد
که به نفع مردم باشد. ممکن است عدهای بخواهند از این قید ما برای
فعالیت ترال داران بومی و ارائه یارانه سوخت سوءاستفاده کنند به



همین خاطر دستگاههای نظارتی باید راجع به این موضوع اطلاعات دقیقی
جمع آوری کرده و تعداد ترال داران بومی و شرایط اقتصادی آنها را

بسنجند.

سرویس خبری: مجلس و دولت

منبع: ایسنا

مـدیرعامل اتحـادیه تکثیر،پـرورش
و صـادرات آبزیـان: کمبـودی در
عرضـه مـاهی نـداریم؛ سودجـویی
دلالان در سـایه غفلـت دسـتگاههای

مسئول

مدیرعامل اتحادیه پرورش آبزیان با اشاره به اینکه کمبودی در عرضه
ماهی نداریم، گفت: دلالان عامل اختلاف قیمت در بازار هستند.
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به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی، به نقل از باشگاه
خبرنگاران جوان؛ ارسلان قاسمی مدیر عامل اتحادیه تکثیر، پرورش و
صادرات آبزیان ، با اشاره به اینکه کمبودی در عرضه ماهی نداریم،
اظهار کرد: بنابر اذعان مسئولان سازمان شیلات، تولید محصولات شیلاتی
بیش از سال گذشته است، هر چند بخش خصوصی معتقد است که تولید با

مدت مشابه سال قبل تفاوتی ندارد، اما کمبودی در عرضه نداریم.

او افزود: با توجه به کاهش تقاضا در پی شیوع ویروس کرونا نگرانی
در بحث عرضه ماهی نداریم و تنها اشکال در این بخش، این است که
سیستم عرضه در اختیار بخش دلالی است و همین امر علت اصلی افزایش

غیر معقول قیمتهاست که البته هیچ ارتباطی به تولیدکننده ندارد.

قاسمی با انتقاد از این مسئله که سیستم عرضه در اختیار بخش دلالی
اسـت، بیـان کـرد: سازمـان شیلات، سازمـان دامپزشکـی و حمـایت از
تولیدکننده و مصرفکننده به بحث عرضه ماهی دخالتی ندارند و به
عبارت دیگر مسئولان ذی ربط آن قدری که در خصوص مرغ و گوشت صحبت
میکنند و تصمیمات خلق الساعه و عجیب و غریب برای آن میگیرند به
ماهی کاری ندارند و این احتمال وجود دارد که ماهی را به عنوان یک

پروتئین به رسمیت نشناسند.

این مقام مسئول ادامه داد: بنابر اعلام سازمان شیلات، یکمیلیون و
۲۰۰ هزار تن و بنابر اعلام بخش خصوصی کمتر از یک میلیون تن محصولات
شیلاتی تولید میشود، در حالیک ه مجموع تولید گوشت قرمز در کشور
۸۵۰ هزار تن است که این امر بدان معناست که برمبنای آمار شیلات
تولید ۲۰ تا ۲۵ درصد بیش از گوشت قرمز است و حتی بر مبنای آمار
بخش خصوصی، تولید ماهی باز بالاتر است، اما توجه به این بخش ۵۰
برابر کمتر بوده و همین امر زمینه را برای سودجویی دلالان و

واسطهها و افزایش غیر معقول قیمتها در بازار فراهم کرده است.

به گفته او، با توجه به افزایش قیمت نهادههای تولید و تحت تاثیر
قرار گرفتن هزینه تمام شده تولید، قیمت ماهی تا حدی بالا رفته

است، هرچند این افزایش قیمت رقم قابل توجهی نیست.

ــلی اختلاف ۸۰ ــت اص ــویی دلالان عل سودج
درصدی قیمت از مزرعه تا بازار

مدیر عامل اتحادیه تکثیر، پرورش و صادرات آبزیان با بیان اینکه
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اختلاف قیمت ماهی از مزرعه تا بازار ۷۰ تا ۸۰ درصد است، گفت:
سازمان دامپزشکی، شیلات و حمایت از تولیدکننده و مصرف کننده باید
از خواب غفلت بیدار شوند و دست واسطهها و دلالان را کوتاه کنند چرا

که در این میان تولیدکننده بدنام و مصرف کننده متضرر میشود.

او در پایان تصریح کرد: با ازدیاد نسبی تقاضا در ماههای پیش رو
برای خرید ماهی احتمال التهاب مجدد قیمت در بازار وجود دارد که
تنها دستگاههای مسئول میتوانند جلوی سودجویی دلالان و عوامل واسطه

را بگیرند.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

روزهـای پایـانی برداشـت میگـو؛
بیـش از ۸۰ درصـد میگـوی پرورشـی

استان بوشهر صادر میشود

 مدیرکل شیلات استان بوشهر با اشاره به سپریشدن آخرین روزهای
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برداشت میگو در استان، گفت: بیش از ۸۰ درصد میگوی پرورشی استان
بوشهر صادر میشود.

علی بازدار در گفتوگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: امسال کشت میگو
در چهار هزار و ۶۰۰ استخر در سطح پنج هزار و ۶۰۰ هکتار از اراضی

پرورشی استان بوشهر انجام شد.

وی بـا اشـاره بـه اینکـه برداشـت میگـو از اواخـر شهریورمـاه در
استخرهای پروشی استان بوشهر آغاز شده است، ادامه داد: برداشت
میگو روزهای پایانی خود را سپری میکند و تا هفته آینده به پایان

میرسد.

مدیرکل شیلات استان بوشهر بیان کرد: تاکنون برداشت میگو در چهار
هزار و ۲۰۰ استخر استان برداشت شده که در مجموع ۲۱ هزار و ۱۵۴ تن

میگو برداشت شده است.

وی با اشاره به کیفیت بالای میگوی استان بوشهر اضافه کرد: کیفیت
بالای میگوی استان باعث شده است تا بیش از ۸۰ درصد میگوی تولیدی

در استان به خارج از کشور صادر شود.

بازدار با اشاره به اینکه امسال یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون قطعه
بچه میگو در استان ذخیرهسازی شده بود، افزود: بیش از ۶۰ درصد

میگوی کشور در استان بوشهر تولیدی میشود.

سرویس خبری: دام و طیور و آبزیان
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